
In its second year of full operations, the Hong Kong Genome Institute (HKGI) continues to ascend to 
new heights in its bid to advance genomic medicine in Hong Kong. With the unwavering support 
of stakeholders near and far, HKGI has been expanding networks and collaborating closely with all 
towards a shared vision: availing genomic medicine to all for better health and well-being. To this 
end, the tagline for this year, “Forging Ahead as One for Better Health”, denotes a vivid reflection 
of a spirit of unity, bearing witness to the remarkable milestones HKGI has achieved.

Echoing the tagline, the cover design features a vibrant representation of HKGI’s corporate 
strategies and values. Using the motif of a puzzle, it depicts key components coming together, 
just as HKGI and its stakeholders are all united to work in concert to create a healthier future for all 
through the widespread application of genomic medicine.

The lively illustrations are coloured in HKGI’s corporate hues and symbolise the Institute’s various 
strategic foci and core values: integrating genomic medicine into clinical care, bringing patients 
good health and new life (green); advancing genomic research, inspiring breakthroughs for hope 
and happiness (blue); nurturing talent with passion and dedication (red); and enhancing public 
genomic literacy with versatility and energy (yellow). Altogether, these pieces join up with the DNA 
strand in the centre that signifies HKGI’s foundational tenet of professionalism and reliability (dark 
green).

With support from all fronts, HKGI and genomic medicine will continue to progress and thrive, as 
represented by the upward momentum of the jigsaw puzzle. 

香港基因組中心（基因組中心）全面運作已踏入第二年，團隊上下一心，繼續為本港基因組醫學發
展開創新篇。在社會各界鼎力支持下，基因組中心積極拓展網絡，與海內外持份者緊密合作，並
肩實踐「普及基因組醫學，共享健康福樂」的共同願景。本年度年報以「齊心同進，躍變健康未來」
為主題，正展現了基因組中心與各界團結一致、群策群力的精神，並凸顯了團隊於過去一年所取
得的非凡成就。

年報的封面設計別出心裁，與主題相互呼應，清晰勾畫出基因組中心的機構策略和價值——以拼
圖為喻，各個關鍵元素環環相扣，象徵基因組中心與各方持份者同心協力，多管齊下加快基因組
醫學的臨床應用，與大眾同創健康未來。

封面上的圖案和用色，與基因組中心標誌上的色系一脈相承，各有寄寓，生動地呈現機構的策略
重點和核心價值：綠色朝氣滿盈，寓意融合基因組醫學與臨床護理，讓病人樂享健康與新生；藍
色明亮開闊，代表促進基因組科學研究，以創新帶來希望與快樂；紅色鮮明有力，強調培育人才
的熱誠與專注；黃色親切活潑，帶出加強公眾認識基因組醫學所需的多元
與活力。這些拼圖由封面中央的DNA長鏈方塊緊扣起來，連成一體，
以沉穩的深綠色象徵基因組中心的專業與可靠。

整幅圖案呈現出冉冉上升的景象，寓意基因組中心
的工作，以及香港基因組醫學的發展，在各方大
力支持下，定必日新又新，繼續邁步向前。


